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Närvarolista  

                    

Ledamöter Närvaro 

 

S 

 

Ann-Christine Jonsson 

 

Nb 

 

L 

  

Martin Bengtsson 

 

Nb 

 

C 

 

Patrik Persson 

 

- 

 

M 

 

Ulf Vidman 

 

Nb §§ 60-66, 68-75 

 

M 

 

Veronika Håkansson 

 

Nb  

 

M 

 

Olof Wärnick 

 

- 

 

C 

 

Malin Svensson 

 

Nb §§ 60-67, 69-75 

 

C 

 

Anders Persson 

 

- 

 

C 

 

Tomas Mörtsell 

 

- 

 

L 

 

Hans-Peter Carlson 

 

- 

 

L 

 

Agneta af Ekenstam 

 

Nb 

 

KD 

 

Per-Daniel Liljegren 

 

Nb §§ 60-67, 69-75 

 

KD 

 

Therése Mörtzell 

 

Nb 

 

S 

 

Ulrik Dahlgren 

 

Nb §§ 60-66, 68-75 

 

S 

  

Leif Karlsson 

 

Nb  

 

S 

 

Karin Malmfjord 

 

Nb §§ 60-66, 68-75 

 

S 

 

Peter Åberg 

 

Nb §§ 60-67, 69-75 

 

S 

 

Maria Gardfall  

 

Nb  

 

S 

 

Rickard Frohm 

 

Nb  

 

S 

 

Gunilla Lundgren 

 

- 

 

S 

 

Fredrik Boström 

 

- 
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Närvarolista – forts.  

    

Ledamöter (forts.) Närvaro 

 

V 

 

Daniel Johansson  

 

Nb  

 

V 

 

Linda Glasin 

 

Nb  

 

V 

 

Andreas Johansson 

 

Nb §§ 60-67, 69-75 

 

V 

 

Emilia Ronnhed  

 

Nb 

 

V 

 

Harald Kristiansen 

 

- 

 

SD 

 

Elving Karlsson 

 

Nb 

 

SD 

 

Marie Berglund 

 

Nb  

 

SD 

 

Nils-Erik Dahlberg 

 

Nb  

 

SD 

 

Ali Rubertsson 

 

Nb  

 

KL 

 

Erold Westman 

 

- 

Tjänstgörande ersättare Närvaro Ledamot som ersätts 

 

S 

 

Marcus Törngren 

 

Nb  

 

Gunilla Lundgren 

 

S 

 

Bo-Anders Johansson 

 

Nb  

 

Fredrik Boström 

 

L 

 

Karl-Anders Åkerblom 

 

Nb  

 

Hans-Peter Carlson 

 

V 

 

Mats Eliasson 

 

Nb 

 

Harald Kristiansen 

 

KL 

 

Håkan Fjell 

 

Nb 

 

Erold Westman 

  27  

 

Nb = Närvarande beslutande 
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KF § 60  KS/2024:86 - 007 

 

Information från kommunrevisionen 
 

Kommunrevisionen har framfört önskemål om att kommunfullmäktige vid 

varje sammanträde får information om de revisionsrapporter som kommun-

revisionen upprättat vid granskning av kommunens olika verksamheter.  

 

Vid tidpunkten för tillkännagivandet av dagens sammanträde och publice-

ring av sammanträdeshandlingar, har det inte kommit in några nya revi-

sionsrapporter till kommunfullmäktige sedan redovisningen vid föregående 

sammanträde. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att notera att det inte finns några nya revisionsrapporter att ta del av vid  

dagens sammanträde. 

----- 
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KF § 61  KS/2023:173 - 107 

 

Motion - bättre styrning av kommunala bolag 
 

Hans-Peter Carlsson (L) har 2023-03-09 lämnat in en motion om bättre 

styrning av kommunens bolag där han sammanfattningsvis föreslår  

 

att kommunen i varje helägt bolag eller dotterbolag med över 50 procentigt 

ägande alltid utser minst en extern och oberoende styrelseledamot med 

bransch- eller motsvarande kunskap och att detta skrivs in i bolagens bo-

lagsordningar. 

 

att samtliga ledamöter i styrelserna i kommunens bolagskoncern ska ge-

nomgå (eller ha genomgått) styrelseutbildning. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-04-19 § 44 att överlämna motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. Ärendet har därefter överlämnats till kon-

cernchefen för tjänsteutlåtande.  

 

Koncernchefens tjänsteutlåtande och bedömning  

Bedömningen är att det är valberedningen som i nomineringsarbetet ska 

sträva efter att lämna förslag på en styrelse med hänsyn till bolagets verk-

samhet, utvecklingsskede och förhållande i övrigt ändamålsenlig samman-

sättning, präglad av mångsidighet och bredd avseende ledamöternas kompe-

tens, erfarenhet och bakgrund i övrigt med jämn könsfördelning. Kommun-

fullmäktige tar sedan ställning till valberedningens förslag. Det är utan att 

det skrivs in i bolagens bolagsordningar möjligt för valberedningen att no-

minera och för kommunfullmäktige besluta att välja externa och oberoende 

styrelseledamöter med bransch- eller motsvarande kunskap till styrelsele-

damöter i kommunens bolag. 

 

Bedömningen är att det är respektive kommunalt bolag som ansvarar för att 

ledamöter i styrelserna i kommunens bolagskoncern genomgår styrelseut-

bildning. Ny styrelseledamot ska genomgå en introduktionsutbildning om 

förutsättningar för det kommunala bolaget, dess verksamhet, organisation, 

marknad med mera samt den utbildning i övrigt som styrelseordföranden 

och ledamoten gemensamt finner lämpligt för att ledamoten ska kunna full-

göra sitt uppdrag. Styrelsen ska i sin styrelseutvärdering ta ställning till om 

särskild utbildning för styrelseledamöterna i till exempel juridik, ekonomi 

eller bolagets verksamhet behövs.  
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KF § 61 – forts.  

 

En gemensam styrelseutbildning där alla styrelseledamöter var inbjudna 

hölls i december 2023. Den utbildningen ersätter inte introduktionsutbild-

ningen om förutsättningar med mera för det specifika kommunala bolaget 

som alla nya styrelseledamöter ska ges av respektive bolag. 

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2024-04-03. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-05-14 § 42. 

Kommunstyrelsens protokoll 2024-05-28 § 77. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avslå första att-satsen i motionens förslag med hänvisning till koncern-

chefens tjänsteutlåtande och bedömning 

 

att andra att-satsen i motionens förslag anses besvarad med hänvisning till 

kommunstyrelsens tidigare beslut avseende styrelseutbildning för ledamöter 

i kommunens bolagsrättsliga koncern (2023-09-12 § 137). 

----- 
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KF § 62  KS/2023:547 - 006 

 

Medborgarförslag - digitala sändningar av sammanträden 
 

Ett medborgarförslag har inlämnats om att kommunala sammanträden ska 

sändas digitalt. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 2023-09-26 § 93 att överlämna medborgar-

förslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. Ärendet har 

därefter överlämnats till koncernchefen för tjänsteutlåtande.  

 

Bedömning 

Tekniskt bedöms det inte vara möjligt att sända alla kommunala samman-

träden digitalt beroende på att utrustning och kompetens inte kan tillhanda-

hållas i tillräcklig omfattning. Kostnaden är cirka 3 000 kronor per sam-

manträde och bedöms inte vara försvarbar om alla kommunala sammanträ-

den ska sändas. 

 

Kommunfullmäktiges presidium bedömer att kommunfullmäktiges sam-

manträden skulle kunna sändas digitalt. Om alla kommunfullmäktiges 

sammanträden skulle sändas bedöms kostnaden för det bli ungefär 18 000 

kronor per år. 

 

Beredande organs förslag 

Koncernchef Peter Perssons tjänsteutlåtande 2024-04-25. 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-05-14 § 43. 

Kommunstyrelsens protokoll 2024-05-28 § 78. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att på försök sända fem kommunfullmäktigesammanträden digitalt 

 

att uppdra till kommunfullmäktiges presidium att utvärdera försöket och 

rapportera utvärderingen till kommunfullmäktige 

 

att finansieringen av försöket till digitala sändningar av kommunfullmäkti-

gesammanträden bedömt till 18 000 kronor finansieras ur kommunstyrel-

sens verksamhet 10211 kommunstyrelsens förfogande. 

 

att medborgarförslaget därmed anses besvarat.  

----- 
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KF § 63   

 

Nya medborgarförslag 
 

Tre nya medborgarförslag har inkommit inom föreskriven tid enligt gäl-

lande arbetsordning för att väckas vid dagens sammanträde. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att överlämna följande medborgarförslag till fritids-, kultur- och utbild-

ningsnämnden för handläggning och beslut, som därefter ska återrapporte-

ras till kommunfullmäktige: 

 

Ärendebeteckning Medborgarförslag 

KS/2024:292 Flytt av museum vid Hembygdsgården  

 

att överlämna följande medborgarförslag till kommunstyrelsen för hand-

läggning och beslut, som därefter ska återrapporteras till kommunfullmäk-

tige: 

 

Ärendebeteckning Medborgarförslag 

KS/2024:367 Övergångsställe vid ”korsningen Vallnäsvägen/ 

Röbroskolan” 

KS/2024:373 Fler sopkärl runt Badsjön i Storuman  

----- 
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KF § 64  KS/2024:340 - 042 

 

Tertialuppföljning januari-april 2024 för kommunfullmäk-

tige 
 

En ekonomisk uppföljning av kommunfullmäktiges verksamhet har upprät-

tats för perioden januari-april 2024. Kommunfullmäktiges budgetram upp-

går till 2 114 000 kronor 2024. Riktpunkt för de första fyra månaderna är 33 

procent. Nettokostnaderna för de första fyra månaderna samt en prognos på 

nettokostnaderna för helåret har ställts i jämförelse med budgetramen.  

 

Nettokostnaderna uppgår till 312 000 kronor för perioden januari–april och 

15 procent av budgetramen är förbrukad. Resultatet ligger 18 procentenhet-

er under riktpunkten för perioden och är 20 procentenheter lägre än motsva-

rande period 2023.  

 

Det är framförallt valnämnden som avviker där man har en intäkt på 296 

000 kronor med anledning av valet till europaparlamentet. Om man undan-

tar valnämndens avvikelse så är förbrukningen i förhållande till budget 25 

procent vilket fortfarande är under riktpunkt och fortfarande lägre än mot-

svarande period föregående år. En förklaring till den lägre förbrukningen 

jämfört med 2023 är att det efter valet 2022 hölls omfattande utbildningar 

för politiker.  

 

Prognosen för helåret är att kommunfullmäktige inte kommer att ha någon 

avvikelse mot tilldelad budgetram 2024.  

 

Beredande organs förslag 

Kommunfullmäktiges presidiums förslag 2024-05-29.  

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att godkänna upprättad tertialuppföljning för kommunfullmäktige perioden 

januari-april samt prognos för helåret 2024. 

----- 
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KF § 65  KS/2024:320 - 042 

 

Tertialuppföljning januari-april 2024 för Storumans kom-

mun 
 

En ekonomisk uppföljning för kommunen och dess bolag har upprättats för 

perioden januari-april 2024. Uppföljningen innehåller förbrukning till och 

med 30 april jämfört med budget samt prognostiserad förbrukning jämfört 

med budget för hela året. Väsentliga periodiseringar av kostnader och intäk-

ter har gjorts för perioden januari-april. 

 

Kommunen gör en resultatprognos på -2,7 mnkr för 2024 vilket är sämre än 

det budgeterade resultatet. Orsakerna sammanfattas i stigande kostnader för 

gymnasieskola och bland annat för placeringsärenden inom omsorgsnämn-

den samt tidigare orealiserade besparingar inom fritids-, kultur- och utbild-

ningsnämnden. Båda dessa nämnder prognosticerar underskott för 2024.   

 

Beredande organs förslag 

Administrativ chef Patrik Nilssons tjänsteutlåtande 2024-05-13.  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-05-14 § 48.  

 

Kommunstyrelsens behandling 2024-05-28 § 83 

Vid kommunstyrelsens behandling beslutades att uppmana nämnderna att 

se över verksamheterna för att klara tilldelad budgetram och att i samband 

med delårsrapport för 2024 samt verksamhetsplan för 2025 redovisa vid-

tagna åtgärder för en ekonomi i balans.  

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att godkänna upprättad tertialuppföljning för perioden januari-april samt 

prognos för helåret 2024. 

----- 
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KF § 66  KS/2023:370 - 040 

 

Revidering av finansiell strategi 2024-2027 
 

I juni 2023 fastställdes en finansiell strategi för perioden 2024–2027. För-

ändringar rörande såväl skatter som statsbidrag samt kostnadsutveckling 

gör det nödvändigt att genomföra vissa förändringar.  

 

Budgetberedningen har 2024-05-14 berett ärendet.  

 

Förändringarna i den finansiella strategin rör: 

 

o Finansiella mål. Kommunen ökar ambitionsnivån för resultatet redan 

2025 medan man för 2024 sänker koncernresultatsmålet. Från 2025 

ställs succesivt högre krav även på bolagskoncernen.  

o Uppräkningen av ramarna justeras, dels efter ny prognos om skatter 

och statsbidrag, dels utifrån ökande kostnader för vissa nämnder.  

 

Trots högre ramuppräkning krävs åtgärder för en ekonomi i balans. Jämfört 

med prognostiserade kostnadsökningar kommer styrelsen och nämnderna 

att behöva vidta åtgärder motsvarande tabellen nedan. Noteras bör att åtgär-

der som görs 2024 och 2025 minskar framtida åtgärdsbehov.  

 

Notera att åtgärder som görs 2024 och 2025 minskar framtida åtgärdsbehov.  

 

Krav på åtgärder för att få  

ekonomi i balans (tkr) 

Budget 

2025 

Plan 

2026 

Plan 

2027 

Plan 

2028 

Kommunfullmäktige (inkl revision,  

överförmyndarnämnd och valnämnd) -57 -42 -71 -105 

Kommunstyrelsen -4 718 -4 029 -5 441 -7 062 

Fritids, kultur- och utbildningsnämnd -12 334 -9 139 -9 931 -13 038 

Omsorgsnämnd -7 802 -4 398 -5 116 -8 227 

Miljö- och samhällsbyggnadsnämnd -126 -103 -150 -204 

 

Även bolagskoncernen kommer att behöva genomföra åtgärder för att nå 

målen enligt den finansiella strategin. Åtgärder i nämnder och bolag bör  

löpande återrapporteras till kommunstyrelsen i samband med tertialrapport, 

delårsrapport samt årsredovisning.  

 

Beredande organs förslag 

Administrativ chef Patrik Nilssons tjänsteutlåtande 2024-05-20.  

Kommunstyrelsens protokoll 2024-05-28 § 84. 
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KF § 66 – forts.  

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta upprättat förslag till reviderad finansiell strategi. 

----- 
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KF § 67  KS/2024:298 - 007 

 

Ansvarsfrihet 2023 för Samordningsförbundet Södra  

Lappland 
 

Kommunfullmäktige ska pröva frågan om ansvarsfrihet för styrelsen i Sam-

ordningsförbundet Södra Lappland samt dess enskilda förtroendevalda för 

år 2023.  

 

Som underlag för beslutet har bland annat revisionsberättelse för år 2023 

samt årsredovisning 2023 översänts.  

 

Beredande organs förslag 

Kommunstyrelsens protokoll 2024-05-28 § 85. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja styrelsen i Samordningsförbundet Södra Lappland samt dess en-

skilda förtroendevalda ansvarsfrihet för år 2023.  

 

Jäv 

Ulrik Dahlgren (S), Karin Malmfjord (S) och Ulf Vidman (M) deltar inte i 

ärendets handläggning och beslut på grund av jäv.  

----- 
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KF § 68  KS/2024:332 - 042 

 

Ansvarsfrihet 2023 för Södra Lapplands gymnasieförbund 
 

Kommunfullmäktige ska pröva frågan om ansvarsfrihet för förbunds-

direktionen i Södra Lapplands gymnasieförbund samt dess enskilda för-

troendevalda för år 2023.  

 

Som underlag för beslutet har bland annat revisionsberättelse för år 2023 

med tillhörande bilagor översänts.  

 

Beredande organs förslag 

Kommunstyrelsens protokoll 2024-05-28 § 86. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja förbundsdirektionen i Södra Lapplands gymnasieförbund samt 

dess enskilda förtroendevalda ansvarsfrihet för år 2023.  

 

Jäv 

Peter Åberg (S), Malin Svensson (C), Per-Daniel Liljegren (KD) och  

Andreas Johansson (V) deltar inte i ärendets handläggning och beslut på 

grund av jäv.  

----- 
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KF § 69  KS/2021:717 - 212 

 

Friluftsplan för Hemavan och Tärnaby - antagande 
 

Storumans kommun verkar för att skapa goda levnadsvanor och att det ska 

vara attraktivt att bo i kommunen. Friluftsplanen för Hemavan och Tärnaby 

har varit under framtagande sedan 2019 och integrerar friluftsliv, grönpla-

nering och folkhälsoarbete. Friluftsplanen utgör planeringsunderlag inför 

kommande översikts- och detaljplaner där tillgång och tillgänglighet till 

goda friluftsområden kan säkras. Kartläggningen av tätortsnära naturområ-

den utgår från ett muskeldrivet friluftsliv som är icke-anläggningsbaserat.  

 

Friluftsplanen underlättar och förbättrar kommunens arbete med strategiska 

frågor rörande friluftslivet. Därutöver formuleras tre lokala målsättningar 

och ställningstaganden som anger inriktningen för fortsatt kommunalt fri-

luftslivsarbete; god förvaltning av frilufts- och naturområden; ett attraktivt 

och tillgängligt friluftsliv för alla; god samverkan för ett hållbart friluftsliv. 

Under hösten 2023 har Friluftsplanen bearbetats och ställningstaganden har 

tydliggjorts med grund i dialog med Länsstyrelsen, samebyar samt tekniska 

enheten och miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen.  

 

Friluftsplanen har tidigare tagits fram som ett tematiskt tillägg till över-

siktsplanen och följt den i Plan- och Bygglagen (PBL) fastställda planpro-

cessen. Samråd har ägt rum mellan 4 juni och 4 september 2022 vilket finns 

sammanställt i samrådsredogörelsen. Med anledning av att en ny kom-

munövergripande översiktsplan ska tas fram bedöms det vara mer lämpligt 

att friluftsplanen för Hemavan och Tärnaby antas av kommunfullmäktige 

som ett kommunalt kunskaps- och planeringsunderlag; inte som ett tema-

tiskt tillägg till den nuvarande översiktsplanen från 2011. På så vis kommer 

friluftsplanen att utgöra ett självklart kunskaps- och planeringsunderlag till 

kommande översiktsplan samt all övrig planering av friluftsliv i området.  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts behandling och beslut 2024-03-26  

§ 26 

Vid sammanträdet meddelar översiktsplaneraren att den markägare som 

lämnat samrådsyttrande för fastighet Björkfors 1:182 skifte 4 fortsatt är  

negativt inställd till utpekandet av friluftsområde på sin mark. Markägarens 

yttrande finns att läsa i samrådsredogörelsen. Markägaren har via e-post 

blivit informerad om dokumentets förändring från tematiskt tillägg till över-

siktsplanen (TÖP) till att vara kommunalt kunskaps- och planeringsunder-

lag, men har inte återkopplat till översiktsplaneraren kring ärendet.  
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Vidare informerar översiktsplaneraren att Ubmeje sameby och Vapsten  

sameby har fått ett utkast på friluftsplanen skickat till sig den 8 februari.  

 

Vapstens sameby har lämnat synpunkter via e-post och dessa har bemötts. 

Umbyns sameby önskar förlängd tid att lämna synpunkter. Umbyns sameby 

har anlitat en jurist för att tillvarata rennäringens intresse i området. Same-

byn önskar att ny kontakt tas av översiktsplaneraren i mitten på maj. 

 

Arbetsutskottet beslutar att medge förlängd svarstid för Umbyns sameby till 

och med den 15 maj 2024 och att därefter överlämna ärendet till kommun-

styrelsen.  

 

Översiktsplanerarens tjänsteutlåtande 2024-05-17 

Vid återupptagande av kontakt den 24 april meddelades till Umbyns  

sameby att kommunen beviljar förlängd tid till den 15 maj. Umbyn svarade 

att de önskade träffa kommunens handläggare och att slutligt yttrande ges 

efter mötet.  

 

Möte har hållits med representanter från Umbyns sameby den 15 maj i  

Tärnaby. Umbyn meddelar på mötet att man avstyrker förslaget i dess hel-

het i nuvarande form och anser att planområdet måste minskas i betydande 

omfattning. Man vill dessutom starkt påpeka att det är en stor brist på om-

nämnande av Umbyn i planen och att det måste korrigeras. Vid mötet vill 

man inte lämna slutliga synpunkter, dessa kommer att komma skriftligen i 

ett senare skede. Tidsaspekten för detta är inte helt klar, men det skulle i så 

fall bli efter sommaren. Efter att synpunkterna inkommit vill Umbyn ha ett 

uppföljande dialogmöte med kommunen.  

 

Översiktsplaneraren vill poängtera att det befintliga förslaget till friluftsplan 

för Hemavan och Tärnaby inte har genomgått några ändringar till följd av 

mötet med Umbyns sameby den 15 maj. I det fall Umbyns muntliga syn-

punkter ska inarbetas i förslaget innebär det en omfattande förändring av 

utgångspunkterna för hela friluftsplanen. 

 

Kommunstyrelsen behöver ta ställning till Umbyns begäran om förlängd tid 

för yttrande.  

 

Kommunstyrelsens behandling och beslut 2024-05-28 § 87 

Vid kommunstyrelsens behandling föreligger förslag från presidiet om att 

inte bevilja Umbyns sameby förlängd svarstid för yttrande samt ändringsyr-

kande från Nils-Erik Dahlberg (SD) om förlängd svarstid så att ärendet kan  
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behandlas vid kommunstyrelsens sammanträde den 3 september. Efter om-

röstning med 12 röster för presidiets förslag och en röst för ändringsyrkan-

det beslutar kommunstyrelsen att inte bevilja Umbyns sameby förlängd 

svarstid för yttrande. Nils-Erik Dahlberg reserverar sig över beslutet till 

förmån för eget ändringsyrkande.  

 

Beredande organs förslag 

Översiktsplanerare Emmy Helmerssons tjänsteutlåtanden 2024-03-08 och 

2024-05-17.  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-03-26 § 25.  

Kommunstyrelsens protokoll 2024-05-28 § 87. 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta upprättat förslag till friluftsplan för Hemavan och Tärnaby.  

----- 
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Interpellation - Granddagarna 
 

Daniel Johansson (V) har 2024-04-15 lämnat in följande interpellation till 

kommunstyrelsens ordförande Ulrik Dahlgren (S):  

 

”Att utvärdera våra insatser och dess resultat är viktigt för att utvecklas. 

Nuvarande minoritetsstyre har ofta framhållit den svåra ekonomiska var-

dag vi befinner oss i och att tuffa prioriteringar krävs och i linje med det 

skulle vi vilja veta hur ni ser på deltagandet i Granddagarna i Stockholm? 

Storumans kommun har deltagit i varierad grad under många år nu och så 

även i år. Vi har ställt frågan förr och ställer den igen, vad har vi för resul-

tat av årets insats, vad har den kostat totalt och vad kan vi förvänta oss för 

vinst av den insatsen? Och i den tuffa ekonomiska vardag vi nu befinner oss 

i har vi då råd med detta jippo?” 

 

Kommunfullmäktiges behandling 2024-04-25 § 56 

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och besvaras 

vid nästa sammanträde eftersom Ulrik Dahlgren inte är närvarande.  

 

Interpellationssvar 

Vid dagens sammanträde lämnar kommunstyrelsens ordförande  

Ulrik Dahlgren följande interpellationssvar:  

 

”Daniel Johansson ställer frågorna vad det har kostat?  Vad får vi för  

resultat? Och om vi har råd?  

 

Kostnaderna redovisas här: 
Etapp 1 2024-01-29 - - 2024-01-02

Konferensavgift 2990

Parkeringsavgifter Umeå 475

Taxi 1846

Flyg 3386

Hotell 8316

Etapp 2 2024-02-06 - - 2024-02-07

Flyg 5178

Hotell 3388

Taxi 1515

Parkeringsavgifter Umeå 278

27372  
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Som med allt annat samverkansarbete är det svårt att säga vad som är  

resultatet. Regionen har ett samverkansråd som heter primärkommunala 

delegationen. Där samverkar regionen och kommunerna. Så länge det  

samarbetet är ömsesidigt är närvaro från kommunerna mycket viktigt.  

Regionen anordnar Granddagarna och efterfrågar ofta inlandskommuner-

nas närvaro. Investeringar i hela Västerbotten är viktiga för Storumans 

kommun och vi får inte bara stirra oss blinda på direkta investeringar i vår 

egen kommun. På energidagarna var vi dessutom inbjudna att delta från 

scenen av Skellefteå kraft. Samarbetet med dem fortsätter och de satsar på 

att bygga om sin bränslepanna på energiverket för 40 miljoner. Dessutom 

fortsätter arbetet men vätgasstation och omställningsarenan nere på om-

lastningsterminalen. Truckstop i Storuman har redan en hel del förfråg-

ningar på etableringar. Vikten av samarbetet med Norge lyftes och vi har 

fullföljt detta genom att besöka Norge 2 ggr sedan dess, för att ta del av ut-

vecklingen av industriparken och den nya flygplatsen för att ge några ex-

empel. Vi har dessutom bjudit in dem på ett besök till oss som har genom-

förts i Storuman och Hemavan. Kommande energiprojekt i framtiden är na-

turligtvis ytterligare en förhoppning men om det påverkats av att kommu-

nen funnits representerade på olika mötesplatser är naturligt väldigt svårt 

att svara på. Även på Mötesplats Lycksele har vi funnits representerade på 

och turismutveckling i Tärnaby och Hemavan diskuteras flitigt. Storumans 

kommun är dessutom ordförandekommun i Region 10 i år vilket medför yt-

terligare möjligheter och ansvar vid samverkansmöten. 

En återrapportering har presenterats på kommunens hemsida och jag redo-

visar även den: 

 

En återrapportering på kommunens representation på Granddagarna 

2024 

 

Huvudrubrikerna för dagarna var kompetensförsörjning, infrastruktur och 

geopolitik. Föreläsare var bland annat Joakim Strand, Riksdagen Finland 

Vasa, Mikko Savola Riksdagen Finland, Åsa Ågren Wikström och Hans 

Lindberg, Kvarkenrådet, Andreas Carlsson, Infrastrukturminister och civil-

minister Erik Slottner. 

Diskussionerna handlade om framtidens kompetensförsörjning. Den nya 

tekniken och digitaliseringen blir viktig för morgondagens arbetsmarknad 

och där är det viktigt att Storumans kommun följer utvecklingen noggrant. 

– Utifrån frågan om finansieringsutmaningar med bostadsbyggande gladde 

det oss att frågan om bostadsfinansiering var högt på agendan i runda-

bordssamtal och inbokade möten vi deltog på. Här ser vi gemensamt på den  
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utmaningen som är ett kraftigt tillväxthinder för utvecklingen i Hemavan 

Tärnaby, säger Ulrik Dahlgren, kommunstyrelsens ordförande. 

De vägar och järnvägar som går genom vår kommun behöver förberedas 

och uppgraderas för dels den gröna omställningen, men även för det nya 

säkerhetsläget som råder. Även dessa frågor var i fokus under dagarna och 

nyttan av transporter både väg och järnväg är viktig dels ur ett säkerhets-

politiskt perspektiv men även ur ett turistiskt perspektiv för Storumans 

kommun. Frågan diskuterades livligt och vid hemkomsten kom nyheten att 

Finland satsar 200 000 euro på att utreda frågan om en bro över kvarken. 

– Vi ser att vår dialog med Norge är viktig för vår kommun men även för 

hela stråket och vi kommer att fokusera på vikten av att ytterligare fördjupa 

vårt samarbete med Norge och Helgeland. Det blir allt tydligare att Norra 

Sverige och nordliga delen av Norden blir allt viktigare i ett EU-

perspektiv.” 

 

Daniel Johansson tackar för svaret och interpellationen anses därmed besva-

rad. 

----- 
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Interpellation - JO 
 

Daniel Johansson (V) och Andreas Johansson (V) har 2024-04-15 lämnat in 

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande Ulrik Dahlgren 

(S):  

 

”Hur tänker kommunalrådet att vi ska ha det politiska klimatet i Storumans 

kommun framöver då den politiker som inte gör så som den politiska led-

ningen vill riskerar att anmälas?  

 

Hur har ni egentligen hanterat denna fråga i S och C? Hade det inte varit 

bättre att sköta detta i öppenhet i stället för som nu att göra upp denna 

fråga bakom lykta dörrar just innan de nyvalda ledamöterna tillträdde sina 

poster. Arrendeavtalet hade inte kommit MSBN till del om det inte varit för 

otroligt seriösa och kompetenta politiker som lyckats nosa fram det innan 

beslut.  

Hur tänker sedan S och C att detta förslag på placering av en tankstation 

ska vara förenligt med de som antagits i detaljplan om mål med minskad 

biltrafik vid torget till förmån för gående trafik?  

Hur är det med självkritiken inom S och C i denna fråga? Och hur vill ni 

sköta kommunala frågor, vill ni fortsätta på detta sätt kommande år?” 

 

Kommunfullmäktiges beslut 2024-04-25 § 57 

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och besvaras 

vid nästa sammanträde eftersom Ulrik Dahlgren inte är närvarvarande.  

 

Interpellationssvar 

Vid dagens sammanträde lämnar kommunstyrelsens ordförande Ulrik 

Dahlgren följande interpellationssvar.  

 

”Ärendet gäller de laddstolpar som planerats av Storuman energi på par-

keringen i centrum i Storuman och där en majoritet av Msbn:s ledamöter 

gav ett avslag på bygglovsansökan trots att detaljplanen stödde en etable-

ring. 

 

JO:s hemsida finns bland annat följande information att läsa: 

 

JO ska övervaka att den offentliga makten utövas i enlighet med lagar och 

regler. JO:s uppdrag är att granska myndigheterna – inte privata företag 

eller förtroendevalda politiker. 
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Under JO:s tillsyn står 

• andra som har anförtrotts myndighetsutövning (myndighetsutövning 

innebär en myndighets utövande av rätt att bestämma om en förmån, 

rättighet, skyldighet, disciplinär bestraffning eller något annat jäm-

förbart förhållande). 

 

JO:s tillsyn omfattar inte 

• förtroendevalda, dvs. regeringen och enskilda statsråd, riksdagens 

ledamöter, ledamöter av kommun- respektive regionfullmäktige. 

 

Daniel Johansson frågar hur jag ser på det politiska klimatet, med hänvis-

ning till att man som politiker kan riskera att anmälas om man inte gör som 

den politiska ledningen vill? 

Jag vill då peka på hur viktigt det är att skilja på sitt uppdrag som politiker 

i alla andra situationer än i miljö och samhällsbyggnadsnämnden. Nämn-

den har genomgått en utbildning om hur myndighetsuppdraget skall skötas 

och hur det skiljer sig från andra uppdrag. Det framgår också som viktig 

information att det inte är möjligt att JO anmäla en politiker för den politik 

man bedriver, men som myndighetsutövare i Msbn är det viktigt att skilja 

på rollerna och fatta beslut som är grundade i lagar och förordningar. 

Svaret är alltså att jag känner mig trygg i det politiska klimatet i Storuman 

där vi kommer att fortsätta bedriva politik med åsiktsskillnader. 

Hanteringen av ärendet är nästa fråga som ställs! 

C utpekas som delaktig i hanteringen och jag ställer mig frågan på vilka 

grunder? En JO anmälan kan endast göras personligen och det är jag som 

har gjort den. Om man pekar ut C varför inte också KD som ingår i den 

styrande alliansen? Inom S har jag naturligtvis informerat om mina grun-

der till anmälan. 

Hanteringen av arrendeavtalet mellan Storumans energi och kommunsty-

relsen som tagits upp som argument för att avslå bygglovsansökan är en 

orsak till JO anmälan och har hanterats väldigt felaktigt i nämnden. Vilket 

också påpekats av tjänstemännen innan beslut. Storumans energi överkla-

gade beslutet till Länsstyrelsen och svaret var att beslutet var felaktigt. 

Ärendet återfördes till nämnden och ett nytt beslut om godkännande av 

bygglov togs. 

Arrendeavtalet var aldrig någon hemlighet som ”grävts” fram utan ett de-

sperat och felaktigt argument för att avslå byggnadslovet. Det visar på ett 

försök att bedriva politik i nämnden som inte är lämpligt. Ärendet hade fö-

regåtts av diskussioner med bland annat ett återförande för att få fram en 

illustration av byggnaden runt stolparna. Ärendets natur är sådant att 

nämndens ledamöter inte skall utsättas för påtryckningar om politik och  
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eventuellt tyckande efter att detaljplanen har antagits. Att du fortfarande 

ser detta som en framgång visar uppenbarligen att du inte läst länsstyrel-

sens beslut. Det är också en förklaring till varför jag gjorde en JO anmä-

lan. Det är viktigt att företag och medborgare vet att Miljö och samhälls-

byggnadsnämndens ledamöter fattar riktiga beslut och inte bedriver politik 

kring liknande frågor. Det är också en viktig fråga för att stärka nämndens 

tjänstemäns förtroende. Nu har Jo avslagit min ansökan utan specifik an-

ledning, men man kan anta att de ansåg att ärendet redan beslutats av en 

annan instans, Länsstyrelsen. 

 

Jag var själv inte med vid framtagandet av detaljplanen och ladd infra-

strukturplanen, men jag vet att åsikterna om hur mycket biltrafiken i cent-

rum skall stängas av varierar. Detta är viktiga frågor som vi får diskutera 

under framtagandet av den kommande översiktsplanen. Eftersom du ställer 

frågan får jag chansen att tycka till personligen, och jag tycker att det är 

utmärkt att Storumans energi vill bygga laddstolpar på en av de parkering-

ar där vi i framtiden ändå kommer att vara skyldiga att tillhandahålla såd-

ana om vi inte stänger av hela centrum. Att gynna den fossilfria trafiken har 

jag dessutom inga som helst problem med, det är också helt i linje med  

Självkritiken inom S har jag inga problem med, med hänvisning till 

ovanstående svar. C får själva svara om de vill. Vad som fått dig att ändra 

åsikt i ärendet som föranleder att du ställer dessa frågor i en interpellation 

kan jag bara spekulera i liksom självinsikten.” 

 

Daniel Johansson tackar försvaret och interpellationen anses därmed besva-

rad.  

----- 
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Interpellation - kostmål 
 

Daniel Johansson (V), Linda Glasin (V) och Andreas Johansson (V) har 

2024-04-15 lämnat in följande interpellation till kommunstyrelsens ord-

förande Ulrik Dahlgren (S):  

 

”Vi har numera ett av fullmäktige fastställt mål att uppnå inom kostenhet-

ens verksamhet om 25% närodlat eller ekologiskt till och med 2026. Hur 

går det att uppnå det målet, hur långt har vi nått? Vad har gjorts?” 

 

Kommunfullmäktiges behandling 2024-04-25 § 58 

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och besvaras 

vid nästa sammanträde eftersom Ulrik Dahlgren inte är närvarande.  

 

Interpellationssvar 

Vid dagens sammanträde lämnar kommunstyrelsens ordförande Ulrik 

Dahlgren följande interpellationssvar.  

 

”Under 2023 utgjorde ekologiskt 1,7 % av de totala inköpen.  

 

De ekonomiska beräkningarna för 2024—2026 visar fortsatt på de ekono-

miska utmaningarna vi står inför och som kommer utmana oss att nå de 

uppsatta ekonomiska målen och samtidigt nå målen med motionen. Kosten-

hetens verksamhet fortsätter att utvärderas och vi kommer allt närmare 

med diskussionerna att kanske tillsätta en kostchef, kanske i samarbete med 

Sorsele. 

 

Detta ger mig fortsatt anledning att påtala att det vore önskvärt av besluts-

fattare och motionsställare att ta ställning till den driftsfinansiering som 

många gånger har saknats i tidigare beslut och motioner.” 

 

Interpellanterna tackar för svaret och interpellationen anses därmed besva-

rad.  

----- 
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Interpellation - hållbarhet 
 

Daniel Johansson (V) har 2024-05-30 lämnat in följande interpellation till 

kommunstyrelsens ordförande Ulrik Dahlgren:  

 

”Senaste KS hade vi energibokslut för året 2023 och vi fick även informat-

ion om hur arbetet med att minska våra utsläpp fortskrider. Vi kan konsta-

tera att vi har en lång väg att vandra fortfarande för att nå målen 2030. 

Här är det av största vikt att vi i politiken går före och visar ledarskap. Hur 

anser du att ni i den styrande minoriteten lever upp till detta? 

 

I VK 28/5 kunde vi läsa om hur länets politiker tog flyget över kvarken, en 

resa på drygt 10 mil. Ett chartrat plan enbart för denna resa istället för att 

resa med färjan som går dagligen och som drivs med förnyelsebart bränsle. 

Storumans kommun var representerade på denna resa genom vårt förra 

kommunalråd Tomas Mörtsell. Hur ser du som kommunstyrelsens ordfö-

rande på detta? Hur viktig är det för dig och ditt styre att uppnå klimat-

målen?” 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att interpellationen får ställas.  

 

Interpellationssvar 

Kommunstyrelsens ordförande Ulrik Dahlgren lämnar följande interpella-

tionssvar:  

 

”Frågorna gäller hur den styrande majoriteten går före och visar ett gott 

ledarskap inför att nå målen 2030? Hur jag ser på Tomas Mörtsells resa 

med flyg ena vägen till Kvarkenrådets energiseminarium och Kvarken-

rådets årsmöte, och den tredje på hur viktigt det är mig och de politiska 

partierna i den styrande koalitionens styre att uppnå klimatmålen? 

 

Klimatmålen finns på ett flertal platser i våra dokument och i det framtagna 

strategidokumentet kan man läsa att visionen är: 

Storumans kommun – bäst på hållbar tillväxt i glesbygd 

 

Under Folkhälsa och hållbarhet för framtiden har vi prioriterat: 

 

• Vi samverkar med andra i offentlig sektor, med näringsliv och civilsam-

hälle för att stärka kommunens verksamheter. 
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 • Tillsammans med medborgarna skapar vi förutsättningar till goda lev-

nadsvanor och social gemenskap där medborgarna känner meningsfullhet. 

 

Angående den första punkten har väl ingen undgått det arbete som pågår 

med att stärka inlandsbanan och tvärbanan (Västerbotniabanan) tillsam-

mans med civilsamhället och andra kommuner och andra länder.  

Angående arbetet tillsammans med medborgarna har vi haft ett flertal mö-

ten med civila personer om alternativa fossilfria lösningar för både företag 

och kommunen angående lösningar med vätgas.  

 

Klimatmålen i energibokslutet är: 

Koldioxidutsläppen från transporter inom offentlig verksamhet ska minska 

med 70% till år 2030 jämfört med 2010 

Andelen miljöfordon inom kommunens organisation ska öka till 100% år 

2030 

År 2030 ska 100% av kommunens fordon vara miljöfordon.  

Och målbilden för laddinfrastruktur i Storumans kommun 2030 kan man 

läsa: 

År 2030 karakteriseras Storumans kommun av ett tydligt fokus på möjlig-

heter till fossilfria transporter. 

Solcells satsningen som bedrivs inom Storumans kommun är vi väldigt 

stolta över. Solceller på Campingen och de planerade solcellerna på  

Tranan är väl planerade och förhoppningen är att produktionen kommer att 

användas till 100% inom av kommunen och väldigt liten del behöver säljas. 

Upphandlingen av en eldriven buss som skall trafikera sträckningen  

Gunnarn-Storuman som skolskjuts är också ett steg i rätt riktning och där 

vi är föregångare. Under 2023 har kommunen börjat att utbilda driftperso-

nal och vaktmästare inom energieffektivisering, värme och ventilation.  

Allt i syfte att uppfylla målen.  

 

Frågan om ett gott ledarskap kanske skall besvaras av andra än mig? Men 

eftersom jag har förmånen att svara själv tycker jag att vi agerar exempla-

riskt. Jag har visserligen en åldrade bilflotta privat men använder den så 

lite som möjligt och cyklar och går till jobbet i mycket stor utsträckning. 

Mina resor i jobbet företar jag oftast med elbilar eller samåker. Bussen tar 

jag så fort den erbjuder goda möjligheter. Jag för en kontinuerlig diskuss-

ion om förbättringsåtgärder inom hållbarhetsområdet och bland annat 

tycker jag att vårt beslut om att söka dispens för upphämtning av biologiskt 

avfall var ett lyckat beslut med minskade resor som följd. En artikel i VK 

med Karin Malmfjord visar dessutom på positivt ledarskap om komposte-

ring. Hållbarhetsarbetet behöver inte kosta pengar men kan i många fall  
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göra det och det ser jag väl som den största begränsningen i hållbarhetsar-

betet just nu och jag hoppas att inom rimlig tid kunna prioritera hållbar-

hetsarbetet ytterligare när vi har kommit ur den lågkonjunkturcykel vi be-

finner oss i.  

Angående frågan om Tomas Mörtsells flygresa över Kvarken kan jag kon-

statera att han aldrig flög. I alla fall inte i det chartrade taxiflyget. Men det 

gjorde Ylva Hedlund-Hedquist (V)! Tomas hade varit på annat uppdrag och 

kom från Karleby. Nåväl jag kan ändå kommentera flygskammen och kon-

statera att jag är väl medveten om att vårt geografiska läge ibland gör att 

resorna till och från möten behöver bedrivas med fossila fordon. I resepoli-

cyn står det dessutom att tidsvinsten skall vara minst 5 timmar för att välja 

flyg. Min förhoppning är att vi alla gör prioriteringar i sitt resande som i 

helhet är godtagbart både för miljön, ekonomi och praktiska förutsättning-

ar. Vi vill trots allt att fler ska ta regionala uppdrag och bevaka våra in-

tressen i omvärlden. 

 

Det är viktigt för mig att sträva efter att uppnå klimatmålen. Många gånger 

sätts mål lite högre än realistiska förväntningar i en värld där ekonomi och 

geografiska förutsättningar gör det svårt att nå de uppsatta målen. Det 

måste ändå finnas för att visa på ett ledarskap där vi politiker fortsätter 

jobba mot högt uppsatta mål. Vi måste fortsätta sträva och inte nöja oss 

med halvbra.” 

 

Daniel Johansson tackar för svaret och interpellationen anses därmed besva-

rad.  

----- 
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Meddelanden 
 

KS/2024:308 

Omsorgsförvaltningens redovisning av inrapportering till Inspektionen för 

vård och omsorg (IVO) över beviljade insatser till enskilda personer som 

inte verkställts.  

 

Lagrum Tidsperiod 

  

4 kap. 1 § Socialtjänstlagen (äldreomsorg) samt 

§ 9:2-10 lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) 

Kvartal 1 2024 

4 kap. 1 § Socialtjänstlagen – individ- och  

familjeomsorg 

 

Kvartal 1 2024 

 

KS/2024:272 

Länsstyrelsen i Norrbottens protokoll 2024-04-11 vid inspektion av över-

förmyndarnämnden i Södra Lappland samt nämndens beslut 2024-04-24  

§ 36 med anledning av detta. Länsstyrelsen anser, vid en samlad bedöm-

ning, att överförmyndarnämnden i Södra Lappland (överförmyndaren) 

överlag arbetar i enlighet med gällande lagstiftning. Överförmyndaren har 

utarbetat goda rutiner i många avseenden och länsstyrelsen kan konstatera 

en stor förbättring över de senaste åren. Länsstyrelsens inspektion föranle-

der dock viss kritik i den sammantagna bedömningen. 

 

KS/2024:306 

Lycksele kommuns revisorers revisionsrapport Granskning av överförmyn-

darnämnden i Södra Lappland 2023. 

 

Utdelning av minnesgåva till anställda med 25 års anställningstid 

Enligt gällande riktlinjer för intern representation erbjuds anställda efter  

25 års anställningstid hos kommunen minnesgåva i form av presentkort hos 

lokal handlare. Gåvan ska överlämnas av kommunfullmäktiges ordförande i 

samband med fullmäktigesammanträde.  

 

Tio medarbetare har i år uppnått 25 års anställningstid hos Storumans 

kommun.  
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I anslutning till dagens sammanträde överlämnar ordförande Ann-Christine 

Jonsson minnesgåvan till de medarbetare som valt att närvara och ta emot 

den personligen. Till de övriga som inte är närvarande har gåvan översänts 

per post.  

 

Ett varmt tack riktas till samtliga tio medarbetare och avslutas med en  

applåd från fullmäktigeledamöterna.  

----- 
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Avslutning 
 

Sammanträdet avslutas traditionsenligt med att fullmäktigeledamöterna och 

övriga närvarande sjunger Idas sommarvisa och tillönskas en trevlig som-

mar.  

----- 

 

 

 


